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Forord: 
Der	er	en	del	Skytteforeninger	og	ledere	der	har	hørt	lidt	om	det	byggeri	vi	har	haft	gang	i,	i	Thisted.		
Der	har	også	været	henvendelser	til	mig	om	ikke	det	var	muligt,	at	de	kunne	drage	lidt	nytte	af	de	
erfaringer	vi	har	gjort.	
Dette	lille	skriv	er	et	naivt	forsøg	på	at	fortælle	om	vores	optakt,	gennemførelse	og	ibrugtagelse	af	et	
moderne	multifunktionelt	skyttecenter,	der	anvendes	af	mange	forskellige	mennesker	til	mange	forskellige	
ting	og	som	indgår	i	hele	den	kultur	der	er	i	dette	område	af	vores	by	med	mange	forskellige	uddannelses	
og	idrætstilbud.	

Fakta: 
Thisted	Skyttekreds	har	siden	år	1950	haft	til	huse	på	Dragsbækvej,	med	en	formidabel	udsigt	over	
Limfjorden.	TSK	købte	den	af	kommunen	efter	at	kystvejen	blev	etableret	og	roklubben,	som	havde	klubhus	
der,	jo	ikke	kunne	slæbe	bådene	over	vejen.	
Der	blev	lagt	adskillige	frivillige	timer	i	at	ændre	det	til	8	skydebaner	og	et	rimeligt	stort	opholdsrum.	
i	1980	blev	der	lagt	adskillige	timer	i	en	kæmpe	ombygning	hvor	der	blev	sat	høj	rejsning	på	halvdelen	af	
huset	og	etableret	18	baner	i	2	etager	i	kælderen.	
Selv	om	det	jævnlig	blev	holdt	ved	lige,	så	blev	det	mere	og	mere	besværlig	at	opretholde	en	god	standard	
med	udsugning,	rengøring	og	nogle	indbydende	faciliteter.	

Da	så	parkeringsforholdene	og	vores	betydning	i	foreningslivet	blev	yderlig	indskrænket,	var	der	nogen	i	
bestyrelsen	der	allerede	i	2009-2010,	begyndte	at	tænke	tanken	om	at	flytte.	

”Omkring den varme grød”: 
Der	gik	nogle	år	hvor	man	talte	for	og	imod,	Jeg	vil	sige	det	sådan	at	det	var	en	sag	der	virkelig	havde	behov	
for	at	modnes.	
Der	var	også	kontakt	med	Thisted	Kommune	om	forskellige	muligheder,	uden	at	Kommunen	på	nogen	
måde	viste	megen	gejst	eller	vilje	til	at	ville	gå	ind	i	et	sådant	projekt.	
Det	skal	lige	siges	at	TSK	igennem	alle	årene	har	nydt	stor	respekt	og	omtale	i	kommunen,	som	jeg	tillægger	
det	store	PR	arbejde	fra	skytteforeningen	og	især	fra	Amtsforeningen.	

Der	blev	lavet	skitser	og	tegningsmaterialer	og	holdt	informationsmøder	for	medlemmerne.	Vi	var	nogle	
der	virkelig	havde	behov	for	at	få	flyttet	vores	fastgroede	tanker	om	hvad	TSK	var	for	en	størrelse.	

• Vi	har	hele	vores	kultur	og	historie	her	på	Dragsbækvej	
• Vi	har	opfostret	så	mange	skytter	her,	der	både	er	blevet	Danske	Mestre	og	meget	andet.	
• Vi	har	verdens	bedste	udsigt	
• Hvor	skal	vi	flytte	hen	og	få	det	bedre	
• Hvordan	skal	vi	få	solgt	huset	
• Kan	vi	overhovedet	få	råd	til	at	bygge	nyt,	og	er	der	nogen	der	vil	hjælpe	os.	

Mål og forventninger: 
Der	var	en	vedholdende	formand	og	bestyrelse	der	blev	ved	med	at	sparke	kiler	ind:	

• Vi	vil	gerne	være	en	meget	mere	synlig	forening	i	byen	
• Vi	vil	gerne	have	mange	flere	medlemmer	
• Vi	vil	gerne	kunne	tilbyde	medlemmer	og	andre	der	kommer	i	huset	nogle	gode	forhold	
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• Vi	vil	gerne	være	en	del	af	det	pulserende	foreningsliv	der	foregår	i	og	omkring	Thy	Hallen	
• Vi	har	en	salgsopstilling	fra	mægler	på	at	vi	kan	få	1,6	mill.	for	huset	

	

Beslutninger: 
Stemningen	vendte	radikalt,	da	foreningens	gl.	formand	og	som	har	været	med	i	foreningen	hele	sit	lange	
liv,	til	et	orienteringsmøde	rejste	sig	og	sagde	at	han	havde	tænkt	meget	over	det	og	var	nået	til	den	
konklusion,	at	han	mente	at	tiden	for	TSK	var	til	at	forny	sig	og	det	krævede	nok	nye	lokaliteter	og	en	ny	
kultur.	

Herefter	fik	bestyrelsen	bemyndigelse	til	at	undersøge	alle	muligheder	og	indkalde	til	ekstraordinær	
generalforsamling.	
Hvor	man	også	indkaldte	til	stiftende	generalforsamling	i	Støtteforeningen	for	Thisted	Skyttekreds.	

Forud	for	at	alt	dette	kunne	falde	i	hak	var	der	et	vigtigt	arbejde:	

• Diskussion	og	udfærdigelse	af	vedtægter	for	Støtteforeningen	(med	hjælp	fra	SBFD	advokat)	
• Ændringer	i	TSKs	vedtægter,	med	oprettelse	af	en	støtteforening	
• Finde	folk	til	en	sådan	ny	bestyrelse	
• Forslag	og	udfærdigelse	af	nyt	LOGO	

	

Organiseringen: 
• Støtteforeningen	skulle	være	momsregistreret	og	derved	sikre	at	byggemomsen	kom	retur	
• Støtteforeningen	skulle	have	selvstændig	bestyrelse	og	være	bygherre	på	projektet,	samt	

efterfølgende	være	en	selvstændig	forening	som	tog	sig	af	bygningen	og	dens	drift,	mens	TSK	og	
dens	bestyrelse	kunne	koncentrere	sig	om	drift	af	foreningen.	

Igangsætning: 
Den	helt	store	udfordring	ved	hele	projektet,	var	faktisk	at	få	alle	planer	til	at	gå	op	i	en	højere	enhed.	
Pludselig	var	alt	afhængig	af	hinanden:	

1. Få	det	gamle	hus	solgt	
2. Afholdt	de	nødvendige	generalforsamlinger	
3. Få	lavet	ansøgninger	til	Kommunen	som	skulle	forbi	folkeoplysningsudvalget,	forretningsudvalget	i	

Thy	hallen,	Børne	og	familieudvalget	og	kommunalbestyrelsen.	
4. Få	indhentet	nogle	priser	som	vi	kunne	bruge	til	at	få	lavet	ansøgningen	til	LAG.		

Der	er	kun	bestemte	tider	for	ansøgningsrunder.	(det	var	godt	vi	nåede	det,	der	var	ikke	flere	
penge	i	næste	runde)	

5. Få	afsendt	ansøgninger	til	fonde.		
6. Få	arkitekt	og	ingeniør	tegninger	og	beskrivelser	klar	så	det	kunne	sendes	i	udbud	
7. Sikre	at	vi	kom	i	gang	med	byggeriet	så	det	gik	mindst	mulig	ud	over	indendørs	sæson.	
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Partnere: 
Skydebaneforeningen	Danmark	og	Thisted	kommune,	har	uden	tvivl	været	vores	største	og	vigtigste	
partnere.	De	har	været	med	til	at	gøre	os	bedre	og	motivere	os	når	det	godt	kunne	se	grumset	ud.		

Men	det	gåpåmod	som	mange	af	vore	medlemmer	mødte	med,	var	nok	alligevel	det	vigtigste.	Der	kom	
hjælp	fra	mange	sider	og	når	vi	spurgte,	fik	vi	kun	meget	sjældent	nej.	

Derudover	er	der	jo	mange	som	har	været	inde	over,	lige	fra	håndværkere,	leverandører,	sponsorer,	
rådgivere,	revisorer,	skat,	advokat	og	alle	dem	der	har	fulgt	projektet.	

Aftaler og kontrakter: 
Skydebaneforeningens	Advokat	har	virkelig	været	os	til	en	stor	hjælp.	Sammen	med	kommunens	
fritidschef,	revisoren	og	vores	bestyrelse	har	han	fået	udfærdiget	de	mange	aftaler:	

1. Der	er	lavet	kontrakt	på	lejen	af	den	jord	vi	skulle	bygge	på.	
Det	er	faktisk	sådan	at	Thisted	Gymnasium	og	Thisted	kommune	ejer	jorden	fordelt	på	nogle	
procenter,	så	det	var	vigtig	det	var	helt	på	plads	inden	vi	begyndte	

2. Helt	nye	vedtægter	for	Støtteforeningen	for	Thisted	Skyttekreds		
3. Tilrettede	vedtægter	til	Thisted	skyttekreds	
4. Hjælp	ved	gennemførsel	af	de	nødvendige	generalforsamlinger.	
5. Revisor	hjalp	ved	møde	og	aftale	med	SKAT.	

Herunder	at	få	etableret	en	moms	registeret	virksomhed.	
6. Der	er	lavet	en	lejekontrakt	mellem	Thisted	Skyttekreds	og	Støtteforeningen	for	Thisted	

skyttekreds.	Her	er	næsten	alt	mulig	beskrevet,	af	den	grund	at	hvis	vi	eller	dem	der	kommer	efter	
os,	bliver	uenige	om	noget,	så	er	det	den	der	gælder.	
Men	også	det	faktum	at	både	Skydebaneforeningen	og	Kommunen	jo	hver	især	har	sat	penge	i	
projektet,	så	skal	der	være	styr	på	at	de	ikke	bare	går	op	i	røg.	
SBFD	har	fået	det	tinglyst	

7. Så	er	der	udfærdiget	en	aftale	mellem	Thy	hallen,	støtteforeningen	og	Thisted	skyttekreds		
8. Lejeaftaler	med	øvrige	brugere.	

Lige	nu	er	vi	ved	at	lave	en	aftale	med	et	nyt	sundhedshus,	som	kommunen	har	bestemt	at	opføre,	
de	ønsker	at	leje	mødelokale	og	nogen	gange	opholdslokalet,	til	en	fast	årlig	pris.	

9. Sponsorkontrakt	med	både	hovedsponsor	og	skiltesponsorer	

Byggeriet: 
Herunder	har	jeg	valgt	at	bringe	nogle	af	de	udfordringer	som	vi	løb	ind	i,	men	også	nogle	af	de	gode	
oplevelser	som	vi	synes	vi	havde	fordi	at	vi	fik	lavet	gode	løsninger.		
Men	ikke	mindst	nogle	hint	til	noget	man	som	bygherre	på	et	skyttecenter	bør	overveje	nøje,	hvordan	
ønsker	man	løsningerne	bør	være	og	hvordan	bør	det	indtænkes	fra	starten.	

Placering: 
Kommunen	var	meget	med	på	at	vi	gerne	ville	have	en	placering	i	området	hvor	der	var	mange	andre	
idræts	faciliteter,	så	de	kom	med	udspil	som	ville	placere	os	i	en	kælder,	det	ville	vi	ikke.		
Så	var	der	udspil	om	at	placere	os	om	bagved,	det	ville	vi	heller	ikke.		
Så	kom	udspillet	om	at	vi	kunne	få	en	grund	ovre	på	den	anden	side	af	vejen	og	der	blev	også	lavet	
tegninger	til	det,	men	det	ville	også	isolere	os.	Så	ingen	af	disse	løsninger	tilgodeså	vores	ønsker	og	
forventninger:	
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• Være	en	stærk	del	af	Idræts	miljøet	i	området	
• Multifunktionelt	skydebaneanlæg,	der	kan	bruges	til	andre	ting	når	vi	ikke	skyder	
• Gennemsigtig	og	transparent,	så	alle	der	kommer	i	Hallen	kan	have	et	kig	ind	i	lokalerne	
• Indgang	gennem	hovedindgangen	i	Hallen.	

Jo	mere	der	blev	snakket	om	dette	og	jo	mere	politikere,	embedsmænd	og	forretningsudvalget	i	hallen	
fandt	ud	af	at	vi	mente	det,	så	blev	det	mere	og	mere	accepteret.	
Ved	at	vi	havde	fået	Chefen	for	fritidsforvaltningen	med	i	Støtteforeningens	bestyrelse,	blev	han	mere	og	
mere	tændt	på	ideen	og	så	gik	det	meget	nemmere,	han	påvirkede	hele	det	politiske	system.	
Det	var	også	ham	der	sikrede	at	vi	forlods	kunne	få	udbetalt	50.000,-	kr	til	jordbundsundersøgelser	mm.	

Så	da	vi	afsendte	vores	første	ansøgning	til	Kommunalbestyrelse,	blev	det	sikret	at	den	gik	glat	igennem	
folkeoplysningsudvalget	(med	en	skytte	i	formandsstolen),	Familie	og	kulturudvalget	og	videre	til	
Kommunalbestyrelsen.	
Her	blev	det	besluttet	at	det	var	en	rigtig	god	ide	som	man	gerne	ville	støtte	med	2	forbehold:	

1. Der	er	samtidig	planer	om	renovering	og	udbygning	af	THY	hallen	som	et	tænkt	delt	op	i	4	etaper	
og	for	at	komme	videre	med	dette	skulle	skyttecentret	være	etape	1.	

2. Denne	udvidelse	og	adgangsforholdene	til	Skaterhallen	skulle	opprioriteres	ved	at	der	blev	lavet	en	
ekstra	mellemgang	i	forbindelse	med	byggeriet	af	Skyttecentret.	

Det	var	den	bedste	opbakning	vi	kunne	ønske	os,	nu	var	der	mange	der	pressede	på	for	at	komme	i	gang.	

	

Arkitekter og ingeniører: 
Da	formanden	i	TSK	er	forhenværende	arkitekt	var	der	udfærdiget	mange	skitser	og	tegninger	inden	
arkitekten	overhovedet	fik	fat	i	sagen.	Så	længe	der	blev	arbejdet	med	forskellige	placeringer	og	forskellige	
måder	at	indrette	centret	på,	så	arbejdede	vi	selv	med	det.	
Det	betød	at	der	var	rigtig	mange	ting	vi	havde	en	klar	mening	om,	inden	arkitekten	kom	med	alle	hans	
gode	ideer.	
Arkitekten	valgte	vi	skulle	være	den	samme	som	Thy	hallen	bruger,	idet	vi	kunne	se	at	det	var	smart	ved	en	
sammenbygning.		

Arkitekten	havde	så	et	ingeniørfirma	til	at	udregne	styrke,	konstruktioner,	el	diagrammer	og	udsugning.	Det	
var	her	at	vi	havde	de	største	udfordringer	og	hvis	ikke	vi	havde	holdt	helt	fast	i	det	og	fået	rettet	ting	til	
også	ind	i	byggeriet,	så	havde	vi	ikke	fået	noget	vi	hverken	kunne	bruge	eller	betale!	
Eksempel:	Vi	havde	sagt	på	mindst	5	møder	med	arkitekten,	at	i	forhold	til	udsugning	så	skulle	de	sætte	sig	
ind	i	15	m	bogen	fra	SBFD,	så	vi	var	sikker	på	en	rigtig	dimensionering,	der	skulle	være	den	luftudskiftning	
som	kræves,	men	også	sikre	at	det	var	det	rigtige	anlæg	til	den	rigtige	pris.	
Efterfølgende	var	der	2	af	de	virksomheder	vi	havde	indbudt	til	licitationen,	som	ikke	ønskede	at	afgive	pris!	
Da	vi	spurgte	ind	til	det,	var	deres	udmelding	at	det	anlæg	der	var	beskrevet	ikke	fandtes	på	nogen	
skydebaner	i	Europa.	Det	var	simpelthen	så	overdimensioneret	at	hele	byggeriet	skulle	ændres	for	at	få	
plads	til	eksv.	rør	ø	1000	mm.	
Det	tilbud	vi	fik	var	på	over	500.000,-	kr	
Derfor	måtte	vi	annullere	alt	vedr.	udsugning	og	bede	Søren	fra	SBFD	om	hjælp.		
Søren	fik	uden	ingeniørindblanding,	nogle	firmaer	der	havde	lavet	udsugning	på	skydebaner	før,	til	at	regne	
ud	hvad	der	skulle	til	og	hvad	det	ville	koste.	
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Der	var	flere	eksempler	som	vi	lykkelig	er	kommet	over,	men	det	for	mig	til	at	nævne:	
Rådgivere	skal	holdes	i	kort	snor	før,	under	og	efter	et	skydebanebyggeri.	Hvis	ikke	de	har	prøvet	at	bygge	
skydebaner	før,	så	har	de	ingen	fornemmelse	af	krav	og	forventninger,	selv	om	man	forklarer	det	gang	på	
gang.	

En	af	arkitekterne	udtalte,	at	når	de	havde	lavet	tegningerne	i	samarbejde	med	os	og	der	var	holdt	licitation	
på	arbejdet	udførelse,	så	burde	vi	kunne	rejse	på	ferie	og	komme	hjem	når	det	frivillige	arbejde	skulle	laves.	
Det	måtte	han	trække	i	land	flere	gange.	

Licitation: 
Vi	skulle	vælge	mellem	at	have	en	hovedentreprenør	eller	det	skulle	udbydes	i	fagentrepriser.		Vores	valg	af	
det	sidste	tror	jeg	var	et	godt	valg	for	os.	Det	giver	lidt	mere	arbejde	til	arkitekt	og	os,	men	så	er	der	en	
mere	lige	kommandovej	og	ikke	en	ekstra	der	skal	have	en	fortjeneste	lagt	ind.	

Vi	fik	først	senere	lavet	en	fast	pris	med	arkitekt.	Det	bør	man	gøre	så	tidlig	som	mulig,	da	det	eller	kan	løbe	
helt	af	skinnerne.	

På	dagen	hvor	konvolutterne	blev	åbnet,	viste	det	sig	at	vores	budget	ikke	var	helt	ved	siden	af,	men	at	der	
alligevel	var	et	par	hundrede	tusinde	som	vi	ikke	havde	dækning	for.	
Så	går	sparre	øvelsen	i	gang,	men	i	bestyrelsen	blev	vi	fast	i	stålet	når	der	blev	snak	om	at	spare	på	
sportsgulvet	og	synligheden,	så	der	blev	lavet	andre	kompromiser.	

Vi	havde	valgt	at	de	materialer	vi	som	frivillig	skulle	anvende,	så	som	lofter	og	vægge	var	med	i	
håndværkerne	tilbud.		
Det	ved	vi	ikke	om	er	det	billigste,	men	så	sikre	vi	at	det	er	samme	kvalitet	og	pris	og	levering	for	
håndværkeren	er	sikkert	også	bedre.	

Der	var	også	flere	ting	som	ikke	var	med	i	håndværkernes	tilbud,	men	som	vi	selv	tog	tilbud	hvem	på.	
Gulvbelægning,	Gardiner,	Møbler,	Køkken,	IT/AV,	Boksdør,	service,	reoler,	værktøj	mm.	
Dels	fordi	at	vi	havde	gode	forbindelser	til	nogen	der	ville	lave	utrolig	skarpe	priser	fordi	det	var	til	os,	men	
også	rent	praktisk,	så	havde	vi	en	deadline	på	indsendelse	af	en	ansøgning	til	LAG	Thy/Mors,	hvor	der	skal	
to	tilbud	medsendes.	Dette	var	vel	at	mærke	inden	tilbuddene	var	afgivet	fra	håndværkerne.	
Det	nåede	vi	at	få	afsendt	rettidig	og	fik	senere	bevilget	de	219.000,-	kr.	som	vi	ansøgte	om.	

Frivilligt Arbejde: 
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Det	er	vigtigt	at	man	fra	starten	af	få	besluttet	hvad	og	hvor	meget	der	kan	og	skal	udføres	som	frivilligt	
arbejde.	Ligesom	man	skal	have	fastlagt	om	materialerne	til	det	frivillige	arbejde	skal	leveres	af	de	
håndværkere	der	er	på	noget	af	det	andet,	eller	om	foreningen	selv	skal	indkøbe	og	forhandle	priser	hjem.	
Det	skal	været	skåret	meget	ud	i	pap	over	for	arkitekten	så	det	er	det	rigtige	der	bliver	givet	tilbud	på	fra	
håndværkerne.		

Vi	havde	valgt	at	alt	indvendig	beklædning	og	montering	på	skydebanen	skulle	vi	selv	stå	for,	og	vi	også	selv	
skulle	levere	jernplader	til	væge.	Tømrer	skulle	så	levere	alt	materiale	til	lofter	og	væge.	
Derudover	skulle	vi	selv	leverer	køkken,	inventar,	gulve,	gardiner,	EDB/AV	udstyr	og	dør	til	boks.	Mest	fordi	
at	vi	her	havde	forbindelserne	og	så	skulle	vi	bruge	nogle	priser	til	LAG	ansøgningen.	

Vi	har	ikke	helt	styr	på	timerne,	men	der	brugt	mere	end	2500	frivillige	timer.	Det	var	nok	også	mere	end	vi	
regnede	med,	men	300	m2	loft	=	Forskalning	under	de	bærende	U-plader,	så	en	19	mm	krydsfiner,	så	en	9	
mm	gips,	så	en	brandgips	under	alle	spær.	Så	var	det	først	at	vi	kunne	stroppe	loftet	ned	til	vandret,	for	til	
sidst	at	sætte	troldteks	plader	op.	Jernplader	på	væge,	rigler,	isolering	og	støjhæmmende	gipsplader,for	til	
sidst	at	få	afskærmning	til	lys	op.	

Der	var	aftale	med	en	person	som	styrede	slagets	gang,	han	sendte	SMSer	ud:	”I	morgen	skal	vi	bruge	4	
mand	+	1	der	kan	rydde	op	og	feje”.	Så	var	især	rigtig	mange	fra	ældresagen	flinke	til	at	tage	hele	dage,	og	
dem	med	andet	arbejde	kunne	så	tage	nogle	ryk	i	weekenden.	

Skydebanearealet: 
Beslutningen	om	at	vi	ville	bygge	et	multifunktionelt	og	transparent	skyttecenter,	betød	jo	at	der	skulle	
tænkes	lidt	anderledes:	

• Vi	valgte	at	anvende	et	sportsgulv,	fra	udsugningskanaler	i	gulvet	og	ud	til	skiverne,	så	gulvarealet	
kan	bruges	til	andre	aktiviteter	når	der	ikke	skydes.	

• Her	er	det	meget	vigtig	at	få	bygget	udsugningskanalen	ned	i	gulvet,	så	der	kun	er	riste	i	
gulvarealet.	

• Det	er	også	vigtig	at	planlægge	med	at	der	skal	være	en	gennemgang	mellem	standpladsbordene,	
så	man	kan	komme	derind	uden	at	skulle	flytte	borde	eller	springe	over.	Vi	har	13	stk	
hævesænkeborde	(med	transport	hjul)	og	et	mellemrum	på	70	cm	mellem	bane	8	&	9.	Her	er	en	
lille	låge	så	man	ikke	bare	går	derind.	(godkendt	af	skydebanesagkyndig	og	politiet)	

• Vi	har	2	vinduer	der	går	til	gulv	+	en	dør	til	nødudgang	på	banerne.	Der	er	store	jernbeklædte	
skydedøre	der	skubbes	for	når	vi	skyder:	
Der	sidder	2	radiatorer	inde	i	vinduesudsparingen	som	varmer	rummet	op	når	der	ikke	skydes	og	
som	er	dækket	af	lågen	når	der	skydes	

• Kuglefanget	er	granulatkasserne,	som	sikre	at	der	ikke	bliver	blystøv	i	hele	rummet	
• Markeringsanlægget	er	Kongsberg,	som	vi	tog	med	fra	de	18	gl.	baner.	Det	er	lavet	sådan	at	6	af	

banerne	kan	trækkes	5	m	frem	på	alu	skinner	i	loftet,	til	10	m	luft.	
På	5	baner	er	der	etableret	kuglefangskasser	i	3	højder,	så	man	kan	skyde	liggende,	knælende	og	
stående.	

• Vi	har	valgt	at	have	3	m	bagved	bordene,	da	vores	erfaring	er	at	det	skaber	et	meget	bedre	flow	for	
transport,	instruktører	og	fælles	introduktion.	
Udenfor	er	der	igen	en	3	m	bredt	areal	med	glas	helt	til	gulv,	så	forældre	og	andre	kan	se	hvad	der	
foregår.	(de	kan	også	vælge	at	følge	det	på	skærm	i	opholdsrum)	
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• Programmer	til	lys	er	lavet	sådan	at	nogle	programmer	er	til	skydning	på	henholdsvis	10/15	m	og	
andet	program	er	således	at	der	er	samme	lysmængde	i	hele	rummet.	(Det	kan	så	dæmpes	eller	
hæves	efter	behov).	

• Lige	uden	for	skydebanerne	er	opsat	en	håndvask,	så	der	ikke	er	nogen	undskyldning	for	ikke	at	
vaske	hænder	efter	håndteringen	af	patronerne.	

• Der	er	rengøringsvenlig	linoleum	på	alle	gulve	i	centret.	

Opholdsrum, køkken faciliteter: 
I	forhold	til	disse	rum	er	det	især	vigtig	at	det	er	lyse	indbydende	rum.	Alle	de	mange	tusinde	der	kommer	
THY	hallen	bliver	mødt	af	skilte	der	viser	vej	til	skyttecentret.	Alle	der	kommer	i	den	store	opvisningshal	har	
direkte	kik	ind	i	både	opholdslokaler	og	skydebanen.	

• Vi	valgte	at	budgettere	med	helt	nyt	inventar	nyt	køkken	og	nyt	service.	Vi	ønskede	at	signalerer	at	
vi	er	en	moderne	forening	hvor	der	er	orden	i	tingene.	

• Vi	har	en	skriftlig	aftale	med	THY	hallen	om	at	vi	driver	dette	the	køkken,	helt	som	vi	ønsker.	Vi	må	
bare	ikke	gå	dem	i	bedene	og	begynde	at	sælge	eksv.	Øl/vand	til	øvrige	gæster	i	THY	hallen.	

• Der	er	etableret	en	døråbner,	således	eksv.	Skytter	der	kommer	slæbende	med	riffel	og	udstyr,	blot	
skal	sætte	en	albue	på	knappen.	

• Der	er	etableret	automatisk	tænd/sluk	på	lys.	
• Der	er	et	særskilt	genvex	anlæg	der	sikre	udsugning	og	indblæsning	(er	særskilt	fra	udsugning	på	

skydebane)	
• Ud	over	skærme	til	visning	af	skiver	og	info,	er	der	opsat	en	permanent	projekter	og	et	lærred	hertil	

i	loftet.	
• Vi	har	prioriteret	masser	af	knagerækker,	også	i	børnehøjde.	

Værksted / rengøringsrum: 
Nogle	vil	nok	sige	at	der	kunne	man	spare.	Men	mange	års	erfaring	fortalte	os	at	det	bestemt	ikke	var	her	
man	skal	spare,	hvis	man	gerne	vil	have	et	pænt,	opryddet	og	rengøringsvenligt	skyttecenter.	
De	der	i	dag	servicerer	skiver	og	kuglefang,	ville	ikke	være	dette	foruden.	De	har	så	en	servicevogn	med	alt	
værktøj	og	udstyr,	som	de	ruller	med	ud	til	skiverne.	

Hvad	enten	man	kan	lide	det	eller	ej.	Så	er	der	mange	ting	som	skal	have	en	plads	på	en	skydebane,	lige	fra	
kompresser,	rengøringsartikler,	stige,	værktøj,	ekstra	skivemateriel	osv.		

Kontor: 
På	kontoret	har	vi	to	arbejdspladser,	en	til	den	som	har	kontorvagten	og	som	udleverer	patroner	og	
registrerer	resultater,	og	en	som	anvendes	til	alle	andre	af	foreningens	gøremål.	

Derudover	er	der	lavet	et	skabsarrangement	i	enden	hvor	alt	teknikken	omkring	varme,	vand	og	
markeringsanlæg	er	placeret	i.	

Fra	kontoret	og	ind	på	standpladserne	er	lavet	et	vindue	med	Thermo	glas,	som	kan	åbnes	både	fra	kontor	
og	standpladser.	Der	er	tit	behov	for	noget	kommunikation	mellem	kontoret	og	Standpladsleder	

Vi	valgte	også	helt	i	budgetfasen	et	få	indregnet	EDB,	printer	og	kopieringsmaskiner	

Mødelokale: 
Det	er	vigtigt	at	der	kan	holdes	bestyrelsesmøder	og	andre	møder	særskilt,	uden	at	blive	forstyrret	af	den	
meget	aktivitet	der	foregår	på	skydebanen	og	opholdslokalet.	Men	også	til	intro	for	nye	børn	og	deres	
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forældre,	til	10	min.	Teori	inden	træningssamlingen	mm.	
Vi	har	valgt	at	have	en	stor	skærm	som	man	fra	Pc	kan	kaste	ting	op	på.	

Omklædningsrum: 
Vi	har	valgt	at	etablere	et	omklædningsrum	af	en	rimelig	størrelse	i	centret,	fordi	at	vi	kan	se	at	det	ikke	er	
ret	godt	med	store	tasker,	foderaler,	rifler	og	andet	skydeudstyr,	hverken	i	opholdslokale	eller	på	
skydebanen.	
Det	som	har	undret	nogle	lidt,	er	at	vi	har	placeret	den	i	modsat	hjørne	end	standpladserne.	Ideen	med	
dette	er	primært	at	vi	ikke	ønsker	nogen	fra	hallen	der	kan	gå	direkte	ind	i	et	rum	hvor	der	er	rifler.		
Her	skal	de	bære	dem	igennem	hele	opholdsrummet	for	at	fjerne	dem!	
De	vigtigste	ting	i	et	omklædningsrum:	

• Borde	med	dug	til	rifler	og	deres	rengøring	
• Knagerækker	
• Brede	hylder	til	tasker	mm	
• Opslagstavle	/	planlægningstavle	

Derudover	har	vi	plads	til	et	skab	med	ekstra	service,	samt	et	sted	til	ekstra	stabelstole	

Boksrum og Alarm: 
Boksrummet	er	etableret	lige	midt	i	bygningen	med	godkendt	dør	fra	SBFD.	Med	lovpligtig	bevægelses	
censor	og	censor	i	vægge	og	loft.	
Der	er	et	briksystem	som	med	en	personlig	kode	giver	adgang	til	lokaliteterne.	Herefter	skal	koden	tastes	
ind	for	at	frakoble	alarmen.	(Her	har	alle	brugere	med	en	brik	adgang).	
Kun	folk	med	en	SKV	3	godkendelse	kan	slå	alarm	fra	i	boks,	hvorefter	at	ny	kode	i	boksdør	skal	indtastes,	

I	boksen	er	der	plads	til	3	store	vogne,	2	med	cal.	22	rifler	og	1	med	Luftrifler.	(Husk	at	sætte	døren	i	en	
højde	så	dørtrinet	bliver	plan	med	gulvet	=	kørsel	med	vogne)	
Derudover	har	vi	en	bred	reol	på	i	hele	længden	til	patroner,	gamle	pokaler	og	andet	med	en	vis	værdi.	

Rengøring / vedligehold: 
Helt	fra	starten	var	vi	godt	klar	over	at	den	meget	brug	som	vi	planlagde	på	ville	kræve	noget	for	at	få	det	til	
at	blive	ved	med	at	fremstå	Indbydende.	

1. Der	blev	fra	starten	af	lavet	en	aftale	med	Thy	hallen,	at	de	skulle	vaske	gulvet	på	skydebanen	med	
deres	store	maskine	efter	behov	og	mindst	en	gang	i	ugen.	Så	det	er	ok	også	for	Yoga	kunderne.	

2. Vi	valgte	fra	staten	af	at	købe	en	lille	gulv-vasker,	samt	det	nødvendige	værktøj.	
3. Thisted	skyttekreds	har	lavet	nogle	hold	som	hver	især	har	nogle	tjans	med	rengøring.	

2	gange	om	året	er	der	hovedrengøring,	hvor	foreningen	og	støtteforeningen	i	fællesskab	arrangere	
en	arbejdsweekend.	

4. 2	personer	har	påtaget	sig	opgaven	at	lave	service,	udskiftning	og	rengøring	af	skivemateriel	

Synlighed: 
1. Placeringen	i	sig	selv	gør	at	vi	er	synlige	hver	eneste	dag	for	rigtig	mange	mennesker.	Alle	kan	få	et	

kik	ind,	også	når	der	ikke	er	aktivitet.	
2. Thy	hallen	har	helt	ude	fra	hovedindgangen	sat	4	skilte	op	til	Skyttecentret.	
3. Ud	mod	Lerpyttervej	er	opsat	er	stort	skilt	med	loge,	der	er	oplyst	om	aftenen	
4. Foreningen	og	Støtteforeningen	er	fælles	om	en	hjemmeside	der	er	ved	at	blive	bygget	op.	
5. Foreningen	er	aktiv	på	en	Facebook	side	som	en	af	medlemmerne	administrerer	
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6. I	opholdslokalet	er	der	en	skærm	med	visning	af	skiverne	+	en	infoskærm.	

Sponsorering: 
Efter	at	vi	er	kommet	op	til	hallen	og	blevet	meget	mere	synlig	for	mange	flere	mennesker,	er	det	også	
blevet	lettere	at	få	sponsorater.		
Da	vores	formand	blev	kåret	som	årets	leder	til	THY	Awards,	åbnede	sig	flere	døre.	

Fra	starten	af	har	vi	delt	det	op	sådan	at	Skytteforeningen	har	en	hovedsponsor	som	har	plads	på	centrale	
placeringer	samt	med	i	den	daglige	forenings	sponsorering.	
Støtteforeningen	tegner	så	sponsorater	på	35	x	60	cm	skilte,	med	en	fast	årlig	indtægt.	
Alle	sponsorer	får	også	deres	logo	vist	på	vores	infoskærm	i	ophold	lokalet.	

Det	var	også	helt	planlagt	at	vi	ikke	ønske	vores	lokaler	klistret	til	med	reklamer,	så	de	har	en	fast	plads	
over	vinduerne	ind	til	skydebanen.	

Conventus: 
Thisted	kommune	har	jo	tilbudt	alle	folkeoplysende	foreninger	og	haller	at	være	gratis	med	i	conventus.	
Thisted	Skyttekreds	og	Støtteforeningen	har	hver	deres	abonnement.	
Der	er	utrolig	mange	muligheder	i	det	og	vi	bruger	på	det	vi	indtil	videre	virkelig	kan	se	at	vi	har	gavn	af.	
Medlemsregistrering,	kalender,	Bookning,	E-mail	og	SMS	beskeder	og	gruppe/hjælper/Sponsor	opdeling.	
Samt	at	vi	i	begge	foreninger	kører	alt	bogholderi	og	regnskab.	

Bookningen	er	sat	sådan	op	at	Thisted	Skyttekreds	som	lejer	af	hele	centret	kan	booke	frit	i	alle	timer.	
Støtteforeningen	og	Thy	Hallen	kan	så	booke	på	de	tider	som	er	ledig.	

• Skytteforeningen	arrangerer	alt	der	har	med	skytteforeningen	/	skydning	at	gøre,	og	her	dermed	
også	omkostningerne	og	indtægterne	hermed.	(eksempelvis	firmaskydning,	SFO	skydning	osv.	

• Støtteforeningen	har	så	egne	arrangementer,	plus	udlejning	til	ikke	skytte	relaterede	aktiviteter	
som	når	andre	foreninger	eller	hallen	lejer	den	til	Yoga,	møder,	bespisning	mm	

Afslutning: 
Med	håb	om	at	dette	kan	virke	som	en	huskeliste	for	jer	der	tænker	at	gå	i	gang	med	et	indendørs	
skydebaneanlæg.		
Noget	vil	sikkert	ikke	kunne	bruges	hos	jer,	og	i	vil	sikkert	også	løbe	ind	i	noget	hvor	i	vil	sige:	”det	er	
egentlig	utrolig	at	de	ikke	har	tænkt	over	det	i	Thisted”.	

Når	vi	alligevel	gerne	vil	dele	det	med	jer,	er	det	jo	fordi	at	vi	i	al	beskedenhed	har	fået	nogle	meget	fine	
forhold.		
Der	er	selvfølgelig	altid	ønsker	om	ting	i	en	forening,	men	vi	har	ikke	mødt	nogen	medlemmer	eller	andre	
der	har	sagt:	”Vi	skulle	nu	også	have	tænkt	anderledes,	så	ville	vi	have	lavet	den	og	den	løsning	
anderledes”.	

Formålet	med	at	være	synlig	og	kunne	tilbyde	vore	medlemmer	og	andre	med	gang	i	huset,	nogle	gode	og	
moderne	forhold	nu	og	i	fremtiden,	er	vi	tilfredse	med.	

Vigtige	egenskaber:	

Tålmodighed	–	Vedholdenhed	–	Stædighed.	
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Forandringsparate	til	at	drive	forening	på	en	ny	måde	og	få	skabt	en	ny	kultur	med	nye	
samarbejdsrelationer.	

	

God	arbejdsløst	

Med	skyttehilsen	

Formand		
Støtteforeningen	for	Thisted	Skyttekreds	

Christian	Kjær	
61545719	
ckp@chr-kjaer.dk	

	

	

	

	
	

	

	


